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Vážení spoluobčané,
v tento krásný adventní čas Vás chci opět pozdra-
vit a informovat Vás o činnosti obce. Než tak učiním, 
chtěl bych Vám všem poděkovat za dosavadní spolu-
práci a podporu v naší činnosti. 

Máme za sebou další rok, který jsme, troufám si na-
psat, úspěšně zvládli. Nebyla to vždy procházka růžo-
vým sadem, a to zejména v rámci počátečního rozjezdu 
dvou významných projektů – výstavby vodovodní sítě 
Hvozdečko – Olešnice a Kovářov, a výstavby splaškové 
kanalizace a nové ČOV – Bouzov – Podolí – Jeřmaň.

Rád bych touto cestou poděkoval všem zaměst-
nancům obce, i zaměstnancům dočasným, za jejich 
práci, kterou vykonali pro obec a někteří z nich i nad 
rámec běžné pracovní doby. Za odvedenou práci pa-
tří rovněž veliké poděkování všem radním a zastupi-
telům. V neposlední řadě toto poděkování také patří 
všem členům místních spolků a všem občanům, kteří 
se rovněž podíleli na práci pro obec, ale také zajišťo-
vali různé činnosti v oblasti kulturně společenského 
dění nejen na Bouzově, ale ve všech místních částech.

Nyní mi dovolte, abych Vám všem, nejen jménem 
svým, ale jménem všech radních a zastupitelů, po-
přál šťastné a veselé prožití svátků vánočních, boha-
tou nadílku pod stromečkem, a hlavně chvíle pohody 
v kruhu těch nejbližších. Dále Vám všem přeji všechno 
nejlepší do nového roku, hlavně pevné zdraví, spous-
tu osobních či pracovních úspěchů, ale také pohodu 
a klid.    

Činnost obce a realizace projektů:
Stejně jak v předchozích vydáních, tak i nyní Vás bude-
me průběžně informovat o činnosti obce, včetně rea-
lizací projektů. 
DOSTAVBA VODOVODNÍ SÍTĚ BOUZOV – HVOZ-

DEČKO – KOVÁŘOV – práce na výstavbě vodovodní-
ho řadu a přípojek jdou dle rozvrhu a soupisu prací. 
Nyní se řeší dostavba ATS a budoucí realizace připo-
jení, které bude realizováno formou šachet či přímé-
ho umístění v jednotlivých nemovitostech. 

 SPLAŠKOVÁ KANALIZACE + ČISTIČKA ODPAD-
NÍCH VOD – pokračující práce na výstavbě nové 
splaškové kanalizace a ČOV. Výstavba „páteřní“ sítě 
je téměř dokončena. Stavba samotné ČOV v Jeřmani 
probíhá podle plánu. Na Bouzově se aktuálně pracuje 
na jednotlivých odbočkách (přípojkách) na Šafranici. 
Další práce pak souvisejí s „vyčištěním“ prostoru str-
že Boubelky, kudy povede hlavní trasa. Pokud bude 
mít někdo z občanů zájem o drobné palivo (menší 
kmeny a větve), může se informovat na OÚ. Jedna-

lo by se o samovýrobu formou úklidu daného prosto-
ru. S těmi občany, kterých se stavební práce na str-
ži týkají bezprostředně, se uskuteční osobní jednání. 
Stejně tak bude v lednu 2024 v obci Bouzov probíhat 
i druhé setkání s občany Bouzova, kterým bude před-
stavena konkrétní jímka a občané dostanou další po-
třebné informace. Na této schůzce budou zástupci fi r-
my PRESKAN, která bude dodávat technologii, a dále 
projektový inženýr a zástupci společnosti MODOS, 
která provádí na Bouzově předmětné práce. 

OPRAVA CHODNÍKŮ – HVOZDEČKO: byly dokon-
čeny práce spojené s výstavbou - opravou chodní-
ků a zastávek. Na jaře, a v případě příznivého po-
časí třeba i dříve, budou prováděny práce spojené 
s úpravou okolí – srovnání ploch, zatravnění, prove-
dení oprav jednotlivých vjezdů a další s tím souvise-
jící práce. 

 SPORTOVNÍ A SPOLEČENSKÝ AREÁL OLEŠNICE: 
zde stále probíhají dílčí úpravy areálu a bylo prove-
deno osvětlení víceúčelové hřiště. Nyní se dále pra-
cuje na zastřešení zadních prostor pro uskladnění 
sportovního nářadí.

 SPORTOVNÍ AREÁL BOUZOV – zde probíhají pří-
pravné práce, které budou směřovat k realizaci již 
předpřipraveného osvětlení hřiště na malou kopa-
nou a tenisový kurt.

MOŠTÁRNA PODOLÍ: i zde stále pokračují práce na 
opravě a úpravě budovy místní moštárny a nyní je 
vše v závěrečné fázi. Pevně věřím, že se veškeré prá-
ce podaří dokončit do jednoho či dvou týdnů.  

Přeji Vám všem hodně sil a vše jen to dobré. 

Mgr. Bc. Dušan TEJKAL
starosta obce



Touto cestou bych rád poděkoval panu Ing. Zdeňku Foltýnovi, který byl dlouholetým starostou naší 
obce. Po posledních volbách do zastupitelstva obce pak zastával post místostarosty obce. Vždy hovořil 
o tom, že se jedná o mandát časově omezený. Jsem rád, že tady se mnou byl a cením si jeho obrovské 
pomoci. 

Nyní přišlo jeho rozhodnutí a svůj mandát ukončil. O jeho nástupci se rozhodne na nadcházejícím 
prosincovém zasedání zastupitelstva obce. 

Ještě jednou chci veřejně panu Ing. Foltýnovi vyjádřit poděkování za jeho osobní pomoc, cenné rady 
a spoustu zkušeností, o které se se mnou v rámci výkonu společné práce pro obec podělil.

Milý Zdeňku, děkuji ti a přeji ti hlavně pevné zdraví, pohodu a klid při výkonu zasloužené penze.

Dušan TEJKAL

PODĚKOVÁNÍ

JUBILANTI
LEDEN

Pan Dvořáček Zdeněk

Pan Odložil Petr

Pan Bešta Miloslav

Paní Szidenová Věra

Paní Vlková Zdeňka

Paní Polesová Dobroslava

Paní Tichá Anna

Paní Koukalová Ludmila

Paní Sedlářová Jiřina

Pan Vařeka Radomír

Paní Klusová Ilona

Paní Motzková Drahomíra

Pan Vašek Jaroslav

Pan Konečný Ladislav

Paní Ženožičková Helena

Paní Zatloukalová Anežka

Pan Michl Tomáš

Pan Kuhn Michal

ÚNOR

Pan Pavlíček Pavel 

Paní Nejedlá Jarmila

Paní Kubátová Marie

Paní Fajtová Milada

Paní Leibnerová Iveta

Paní Nosková Marie

Paní Pluskalová Marie

Pan Sedlář Pavel 

Paní Šilberská Marie

Paní Rikková Eva

Paní Beďačová Marie

Paní Jakšová Miloslava

OZNÁMENÍ
OÚ Bouzov bude od 22. 12. 2023 do 29. 12. 2023 uzavřen.

Dále upozorňujeme občany na povinnost v roce 2024 uhradit poplatek za odvoz komunálního odpadu ve 
výši 600 Kč/rok na osobu, u rekreačních objektů ve výši 600 Kč/rok za objekt, nejpozději do 31. 3. 2024. 
Poplatek je možné hradit ve dvou splátkách, první polovinu poplatku do 31. 3. 2024 a druhou polovinou 
do 30. 9. 2024. Rovněž je třeba uhradit poplatek za psa. Tento poplatek je splatný do 31. 3. 2024 a činí za 
1. psa 100 Kč za rok, za 2. psa a každého dalšího 150 Kč za rok.
Poplatky lze uhradit na pokladně OÚ hotově/kartou nebo převodem na účet č. 1801694369/0800, 
VS 1337 + číslo domu (komunální odpad), VS 1341 + číslo domu (poplatek pes).

Paní Koukalová Ludmila

Paní Motzková Drahomíra

Pan Sedlář Pavel 

Paní Šilberská Marie

Paní Rikková Eva

Paní Beďačová Marie

Paní Jakšová Miloslava
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VÁNOČNÍ PRODEJNÍ DOBA
HRUŠKA BOUZOV

23. 12. 2023 7.00 – 17.00
24. 12. 2023 7.00 – 12.00
25. 12. 2023 ZAVŘENO
26. 12. 2023 ZAVŘENO
27. 12. 2023 7.00 – 17.00
28. 12. 2023 7.00 – 17.00
29. 12. 2023 7.00 – 17.00
30. 12. 2023 7.00 – 11.00
31. 12. 2023 7.00 – 11.00

PRAKTICKÝ LÉKAŘ
MUDR. JAROSLAV ČAMPIŠ

ORDINAČNÍ DOBA

PÁ 22. 12. 2023  VOLNO

ST 27. 12. 2023 BOUZOV   8:00 – 11:00

ČT 28. 12. 2023 LUKÁ   8:00 – 10:00

PÁ 29. 12. 2023 BÍLÁ LHOTA   8:00 –   9:00

  BOUZOV 10:00 – 12:00

OKÉNKO PRO SENIORY
Krásný adventní čas a úvodní pozdravení všem našim 
seniorům, ale také dalším občanům a příznivcům na-
šeho KLUB SENIORŮ BOUZOV. Opět Vám posílám pár 
informací o činnosti našich seniorů. Již tradičně si do-
volím připomenout, že se pravidelně scházíme kaž-
dé druhé úterý v kalendářním měsíci – a to vždy 
od 15.00 hodin v Radničním sále OÚ Bouzov. Pro 
ty nově příchozí seniory - místo setkání je stálé – 
změna se odvozuje od konkrétní činnosti a jste 
o ni vždy informováni.

PRO PŘIPOMENUTÍ:
 14. listopadu 2023 – od 15.00 hodin – naše setkání 

doprovázel volný program spočívající v kreativní čin-
nosti zaměřené na předvánoční tématiku. Celé toto 
odpoledne si naši senioři velice užili, ostatně stejně 
jako každé naše setkání.

 12. prosince 2023 – od 15.00 hodin – SENIORSKÁ 
VÁNOČNÍ BESÍDKA – spojená s vystoupením žáků 
ZUŠ, mikulášskou nadílkou a ochutnávkou vánoční-
ho cukroví a dalších přichystaných dobrot.

 Touto cestou patří našim seniorům obrovské podě-
kování za spoustu různých druhů vánočního cukroví 
a za chuťovky a chlebíčky, které si pro sebe vzájem-
ně připravili. Žáci ZUŠ, pod vedením paní učitelky 
Navrátilové, zahráli krásné tematické skladby a Mi-
kuláš se svým doprovodem pak obdaroval naše „po-
slušné“ seniory balíčky. Účast byla hojná. Na tomto 
setkání se sešlo téměř 40 seniorů. Bylo to opravdu 
moc příjemné odpoledne. Budeme rádi, pokud ta-
ková účast bude pokaždé a těšíme se na další spolu-
práci.

TERMÍNY PŘÍŠTÍHO SETKÁNÍ:
 9. ledna 2024 – od 15.00 hodin – beseda o histo-

rii hradu (informace o nových skutečnostech zjiště-
ných v rámci pokračujícího historického bádání)

 13. února 2024 – od 15.00 hodin – volný program
  beseda, hry a soutěže,
  plánování cesty do Prahy – návštěva Senátu ČR

 17. února 2024 – od 17.00 hodin – beseda na 
téma ČETNICTVO A ČETNICKÉ HUMORESKY, spo-
jená s prodejem knih a autogramiádou – předná-
šející: plk. v. v. JUDr. Michal Dlouhý, Ph.D. – odborný 
konzultant a spoluautor předloh k seriálům Četnic-
ké Humoresky a Zločiny Velké Prahy.

 12. března 2024 – od 15.00 hodin – volný program 
(bude doplněn v příštím čísle Bouzovských novin)

NA PLÁNOVANÉ BESEDY JSOU SRDEČNĚ ZVÁNI
I VŠICHNI NAŠI SPOLUOBČANÉ, ZEJMÉNA TI,
KTEŘÍ SE ZAJÍMAJÍ O PŘEDMĚTNÁ TÉMATA.

PŘÍTOMNOST NA BESEDÁCH
NENÍ NIJAK VĚKOVĚ OMEZENA.

Bc. Pavlína Jelenovičová, DiS.

Pozn.: Foto č. 1 až 4 zachycují průběh 
společenského posezení (foto – autorka)

Foto č. 1

Foto č. 2

Foto č. 3

Foto č. 4
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SDH OLEŠNICE
Za poslední roky se ve sboru Olešnice daří držet 

skvělou bandu lidí. Co je ovšem obdivuhodné, je fakt, 
že se všichni ve svém volném čase dokáží semknout 
jako jeden sbor a uspořádat několik skvělých akcí za 
rok.Proto pokud budete-li mít příležitost některou 
z těchto akcí navštívit, určitě dojděte, přece jen jsou 
všechny ty akce hlavně pro Vás, pro lidi.

Druhou stránkou tohoto sboru je soutěžní činnost, 
ta se skládá z mladých hasičů, veteránů, nového dív-
čího kolektivu a dvou mužských týmů. Mezi nejvýraz-
nější týmy patří právě oba mužské týmy, a to Olešnice 
přezdívající si REZERVA a X TEAM.

Pokud bychom chtěli zavzpomínat na základy Oleš-
nického X teamu, musíme se vrátit o 14 let zpátky. 
Tehdy to byly ještě děti, co čerstvě absolvovaly základ-
ní školu a propadly vášni požárního útoku. V začát-
cích jim hodně pomohl tehdejší tým starších hasičů, 
přezdívaný „A“ a především jejich trenér Marek Hein-
rich, ale i hromada dalších zapálených lidí ze sboru 
či vesnice. Tehdejší mladíci neměli žádné zkušenosti, 
ambice, ale spojovalo je hlavně přátelství a láska k po-
žárnímu útoku. Mladí kluci tehdy snili o co nejlepším 
umístění jak na okolních soutěžích, tak i ligách. Jako 
jeden z mála týmů se dokázali takhle dlouho udržet 
pohromadě, na což museli přijít i první úspěchy.

Každý, kdo dělá nějaký sport s vášní a vytrvá, tak vý-
sledky přijdou a X Team je toho jasným důkazem. Borci 
se pro letošek opět vrhli bezhlavě do Extraligy České re-
publiky, což je u nás nejvyšší liga v požárním útoku. Po 
loňském celkovém 15. místě, měli jasný cíl, a to urvat 
vytouženou TOP10. Špičkové sezóně snad jen překá-
želo jarní zranění proudaře, což naštěstí hbitě vyřešili 
náhradníkem, který se rychle přizpůsobil nastavené-
mu tempu. Že se jedná o nelehký úkol, jasně dokazuje 
fakt, kdy na Extralize ČR v požárním útoku spolu sou-
peří i týmy, ve kterých figurují kvalitní čeští atleti, kteří 
propadli kouzlu tohoto sportu. Asi Vám nemusíme při-
pomínat, že požární útok je postaven převážně na rych-
losti, takže si dovede představit, jak se za ty roky doká-
zal místní tým atleticky vypracovat.

Celá sezóna nakonec dopadla skvěle, na české 
scéně několikrát dokázali vystoupat na pódium a cel-
kově urvali pro náš malý sbor 5. místo Extraligy ČR, 
což je mimochodem i nejlepší úspěch jakéhokoliv 
týmu z Olomouckého okresu za poslední dvě dekády. 
Co se týče okolních soutěží, tak tady si i přes několik 
absencí dokázal tento tým podmanit Biomac Hanác-
kou extraligu a Olomouckou noční ligu. Této noční 

ligy je sbor v Olešnici i hrdým pořadatelem, kde navíc 
obhájil již po druhé v řadě ocenění „Putovní plaketa 
o nejhezčí soutěž Olomoucké noční ligy“. Ve finálové 
části roku se X Team ještě účastnil „neoficiálních“ po-
rovnávacích soutěží se Slovenskými týmy, konkrétně 
v Letohradu (1. místo) a slavného Flídr Cupu (3. mís-
to). Jen pro Vaši před-
stavu, na Flídr Cup se 
sjíždí přes 160 družstev 
v mužské kategorii a jed-
ná se tak o největší sou-
těž roku. Příští rok čeká  
X Team 15. sezóna, na 
kterou se již netrpělivě 
připravuje a věří, že pro 
naši malou obec opět do-
káže vybojovat krásné 
umístění na republikové 
scéně.

X TEAM

X TEAM v akciX TEAM v akci

Rezerva

▶
Převzetí ocenění

o nejhezčí soutěž
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V dnešní době je dobré mít rovněž nějakou tu RE-
ZERVU a ta naše ve složení – Jiří Dudek, Juraj Vaňák, 
Pavel Flášar, Michal Nevěřil, Josef Mlčoch, Jan Hekele 
(SDH Bouzov), Oskar Kotrle (SDH Podolí), Lubomír Ne-
věřil, Marek Ressler (SDH Chořelice), Jaroslav Sedlář 
ml., měla letos rovněž úspěšnou sezónu, kdy na pohá-
rové soutěži v Mladči i v Luké skončila na 1. místě. Na 
Olomoucké noční lize v Moravičanech obsadila 3. mís-
to a v Měrotíně 5. místo, kde se potkala s X Teamem, 
kteří si odváželi domů stříbro.

A jednoho krásného večera po další úspěšné sou-
těži se zrodil nápad rozběhat tým žen. Zatím je to v za-
čátcích, holky se poskládaly, daly pár tréninků a my 
jim přejeme, aby se jim v nadcházející sezóně dařilo, 
dobře jim to cvakalo a běhalo.

Na závěr všem, co náš sbor nebo jednotlivé týmy 
jakkoliv podporovali, moc děkujeme a za celý sbor 
přejeme

Všem krásné Vánoce a šťastný Nový rok 2024, klid-
né svátky a především pevné zdraví!

SDH Olešnice

Mladí hasiči Nový tým Olešnice – ženy

Vážení občané,
dovolte, abych vás seznámil s dosavadním průběhem 
roku 2023 v lesích ve vlastnictví obcí Bouzov, Luká, 
Hvozd a Ludmírov. Lze konstatovat, že průběh roku 
byl z hlediska působení vlivů přírody podstatně horší 
než předchozí roky (2020,2021 a 2022). Zejména su-
cho na konci jara a počátku léta se podepsalo na vyso-
kých ztrátách z jarního zalesnění a opětovném nárůs-
tu kůrovcového dříví ke konci léta.

Přes uvedené nám bylo umožněno takřka zdvojná-
sobit objem mýtní úmyslné těžby. Těžba od počátku 
roku do konce listopadu činila 10606 m3. Z uvedené-
ho množství bylo 5229 m3 těžby obnovní. Do konce 
roku předpokládám celkový objem těžby kolem 11,5 ti-
síc m3 dříví. Uvedená poměrně nízká výše těžby souvi-
sí s razantním snížením výkupních cen dříví, zejména 
ve 3. čtvrtletí. To samozřejmě souvisí s celkovým po-
klesem poptávky po dříví v důsledku ekonomické kri-
ze. Dříví bylo nejvíc dodáváno našim tradičním odbě-
ratelům, kterými jsou: Pila Javořice, pila Bubeníček, 
M. Opíchal s.r.o., Litovelská lesní s.r.o., Proxima a.s. 
a další. Velmi významný byl také prodej měkkého i tvr-
dého palivového dříví drobným odběratelům (vesměs 
občanům z okolních obcí). Takto bylo prodáno cca 
1,6 tis. m3 surového dříví (s dovozem i na odvozním 

místě), a také 668 prostorových metrů hotového štípa-
ného paliva, převážně s dovozem. V samovýrobě bylo 
do konce listopadu vytěženo 540 m3.

Co se týká pěstebních prací, největší objem z hle-
diska fi nancování představovalo zalesňování. Bylo vy-
sazeno celkem 140 tis. sazenic (včetně vylepšování). 
Co se týká zastoupení dřevin, nejvýznamnější byl dub 
a buk (71 tis.). Z dalších dřevin byly zastoupeny smrk, 
klen, lípa, borovice, jedle a douglaska. V souvislosti 
se zalesněním je nutno uvézt další významný nega-
tivní faktor a tím jsou přemnožení hlodavci. Z ostat-
ních pěstebních prací bych chtěl zmínit zhotovení 
cca 14 km oplocenek, ožnutí cca 130 ha kultur a více 
než 40 ha prořezávek. Drtičem klestu bylo k zalesnění 
připraveno celkem 21 ha ploch.

Hospodářský výsledek roku 2023 si ještě nemohu 
dovolit předjímat z důvodu nejasností ve vyplácení 
státních dotací na vybrané činnosti. V souvislosti s již 
zmíněným poklesem vývoje ekonomiky je velmi obtíž-
né predikovat vývoj cen v následujícím období.

Závěrem bych vám všem rád popřál klidné vánoč-
ní svátky, mnoho štěstí a pevné zdraví do nového roku 
2024.

Miroslav Půr, jednatel společnosti

HOSPODAŘENÍ V LESÍCH SPRAVOVANÝCH SPOLEČNOSTÍ
BOUZOVSKÉ LESY s.r.o.

občanům z okolních obcí). Takto bylo prodáno cca 
1,6 tis. m3 surového dříví (s dovozem i na odvozním 

2024.
Miroslav Půr, jednatel společnosti
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 Dny se zkracují a do zimního slunovratu je ještě da-
leko. Tohle období z celého roku nemám moc v obli-
bě. Působí to na mě depresivně, že občas závidím těm 
chlupatým medvědům, kteří si zalezou na podzim do 
svého brlohu, kde tento čas hezky prospí. Na světě 
jsem dostal ale jinou službu, tak se s tím každý pod-
zim smiřuji, jak se ty dny zkracují. Navlékám na sebe 
vrstvy teplého oblečení, že si někdy připadám jako ten 
medvěd, který ale zapomněl usnout…
 Jak skončilo léto, tak ve správný čas zase skončí 
zima. Dvaadvacátého prosince nastane zimní sluno-
vrat, tím i prodlužování dne. Do nového roku to sice 
dělá asi jen pět minut. Podle pranostiky je ten slepičí 
krok na Nový rok dlouhý přesně tak. Po malých douš-
cích si budeme dopřávat blížícího se jara, mě se ule-
ví a huňáči se začnou probouzet. Touto optimistickou 
vizí se opíjím v tento čas každý rok. 
 Na dnešní podvečer máme v plánu neformální roz-
loučení s našimi ukrajinskými sousedy. Byly jsme tady 
půldruhého roku nadosah a za tu dobu se vytvoří ně-
jaký vztah, ať chcete, nebo ne. Zas takový introvert nej-
sem, abych nevnímal co se děje kolem mě. Posezení 
probíhá v naší kavárně, letos je podzim teplý, sedíme 
venku. Naši přátelé přijdou i s občerstvením a česko – 
ukrajinská konverzace v šeru ševelí. Skrývám v sobě 
dojetí, jak to jen jde. V hlavě mi zní první odstavec Pís-
ně Jaroslava Seiferta:
  „Bílým šátkem mává,
  kdo se loučí,
  každého dne se něco končí,
  něco překrásného se končí.“

 Naši sousedé byli fajn. Hlavně ta děcka to tady pro-
zářila a vdechla nám sem do vsi nový vítr. Děti jsou 
bezelstné a jsou jistě ti poslední, které by dobrovolně 
chtěly opouštět svůj domov, kde se narodily a dopo-
sud žily. Jen nějaký trouba si může myslet, že jsou to 
migranti z ekonomických důvodů. On je totiž všude 
na světě chleba o dvou kůrkách. Kdo nebyl nikdy ve 
srabu, myslím jako opravdu v prdeli, tak ten to nikdy 
nepochopí. Vlídný přístup k druhému je jistě víc než 
finanční obolus. Pro hůře chápající – peníze se rozku-
tálí, vlídný přístup zůstává. Přístup jednoho člověka 
k druhému, ten jen tak nezmizí. 
 Přemýšlím o tom, jak bych se asi cítil já, být na je-
jich místě. Zmizet s dětmi a nejnutnějšími věcmi ně-
kam, kde to neznám, do prostředí, kde jsem nikdy 
nebyl. Mám sice vážný důvod, protože se nechci účast-
nit bláznivé loterie, kdy si vytočíte v osudí možnost, 
přijít o střechu nad hlavou nebo rovnou o život. Ode-
jdu z domova, se strachem a obavami z budoucnos-
ti, co bude dál. Lidé na mě shlíží, jako na občana dru-
hé kategorie, vypočítavého příživníka, na kterého jde 
svalit všechno negativní, co se děje kolem. Těžko se 
mi to píše, protože mi z toho běhá mráz po zádech, 
jak o tom přemýšlím. Když se lidé mají dlouho dob-
ře, stávají se nenasytnými, ztrácí soudnost, seberefle-
xi. Pomoci bližnímu v zapeklité situaci je stále uctíva-
ná a slušivá vlastnost každého člověka. Když si o něco 
snížím životní úroveň, abych pomohl druhému, tak 
mě jistě neubude. Spíše naopak, při pohledu do zrca-
dla se nemusím za sebe stydět.
 Ukrajinští přátelé se rozhodli, že se vrátí domů. 
I v jejich domovině jsou asi místa, kde je relativně 
bezpečno. Všichni máme touhu po domově, která 

v cizím prostředí přirozeně sílí. V hlavě mi zní druhá 
část Seifertovi Písně:
  „Poštovní holub křídly o vzduch bije,
  vraceje se domů;
  s nadějí i bez naděje
  věčně se vracíme domů.“

 Vlak jim odjíždí z Olomouce hodinu po půlno-
ci. Stále ochutnávám nabízenou ukrajinskou speci-
alitu, která tady voní a ještě lépe chutná. Zámotky 
ze zelných listů, naplněné mletým masem. Hlubo-
ko do kapsy mají, ale s prázdnou nepřijdou. Dopře-
ji si Gustava, abych otupil své rozpaky v dané chvíli. 
Když jsem byl mladší, žil jsem v přesvědčení, že spa-
sím svět. Budu-li se snažit, vytvořím bohatství, se kte-
rým jako správný mecenáš, budu vytvářet dobro. Teď 
si uvědomuji, že jsme každý jen stéblo trávy na veli-
ké louce, kde tu a tam vykvete i kvítek. Můžete být 
majetní, ale když s tím neumíte zacházet, tak je to 
spíš trápení. I bohatý člověk, může být ve svém živo-
tě skromný. Když celý život snídáte chleba s máslem 
a medem, k tomu hrnek kakaa, nebo kávy, tak to mě-
nit moc nechcete. Jako malý kluk jsem si myslel, že 
když je někdo bohatý, tak pije jen Coca Colu, nebo 
džus. Taková vzácnost se podávala u nás doma jen 
někdy, ke štědrovečerní tabuli. Dnes to zní legračně. 
Mám známého, po letech můžu říct, že kamaráda. 
Člověk je to bohatý, o tom nemám pochyby. Když mi 
přijde otevřít, pevným stiskem ruky a s úsměvem na 
tváři mi znělým hlasem povídá: „Dobrý den! Rád Vás 
vidím, pane Mayer!!!“ Pětadvacet let mi sjede zrak na 
jeho stále stejné chlupaté papuče, které jsou jistě po-
hodlné a teplé. Po té mi nabídne vodu se šťávou a já 
vždy zdvořile šťávu odmítnu, dám si jen holou. Už je 
to takový neodmyslitelný rituál a já si v ten okamžik 
vzpomenu na tu naši štědrovečerní tabuli, kde stá-
la čtvrtlitrová lahvička Coca Coly a plechovka džusu 
pro pět lidí. I takové myšlenky se mi teď a tady honí 
hlavou. 
 Čas utíká, venku už nás obklopila tma. Moje po-
city, podobné těm, které jsem měl před maturitní 
zkouškou, začínají mít stále sytější vybarvení. Jdeme 
společně nastrkat nachystané věci do auta. Občas si 
v šeru otřu kanoucí slzu do rukávu. Nikdo to snad ne-
vidí. Jako zralý chlap musím jít příkladem. Za chvíli 
nasednou, odjedou a mě naskočí poslední část Písně 
pana Seiferta: 
  „Setři si slzy
  a usměj se uplakanýma očima,
  každého dne se něco počíná,
  něco překrásného se počíná.

 Když kráčíte vzhůru, nezapomínejte na to, že jed-
nou půjdete zase dolů. Znavení, rozladění a bez iluzí. 
Cestou zpět budete zase potkávat lidi, co jdou vzhůru 
a v ten okamžik se vám vybaví všechno, co jste uděla-
li špatně. Uvidíte život z jiného úhlu, možná se budete 
i stydět a zpytovat svědomí. Po každé cestě na vrchol 
se otočíme a jdeme zase zpět do údolí. Za ukrajinské 
kamarády se budu modlit. V dnešní době sociálních 
sítí si jistě dáme o sobě občas vědět. 
 Čtenářům Bouzovských novin přeji hezký vánoční 
klid a pohodu. Mým ukrajinským kamarádům totéž, 
jen toho klidu dvojitou porci. Opatrujte se!

Michal Mayer

NENÍ VEČÍREK, JAKO VEČÍREK
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Blíží se konec roku a chtě-
la bych ještě jednou zmínit tuto 
jarní, uklízecí akci která se vel-
mi povedla a uklidilo se mno-
ho smetí. Bych nevěřila, kolik 
se toho za ty léta nashromáždí 
v lesích, u cesty či v obci. Mu-
sím poděkovat všem zúčastně-
ným a věřím, že se zapojí příští 
rok i další lidé. Je to krása, když 
jdete na procházku a vidíte, že 
to uklízení stálo za to. Některé 
obce se do uklízení nezapojili, 
protože udržují pořádek ve svo-
jí vesnici celý rok, to je potřeba 
pochválit. Málo kde se to dnes 
vidí. Jen bych chtěla zmínit, že 
se nejednalo o úklid samostat-
ných obcí, ale také jejich okolí.

Příští rok bych se chtěla za-
měřit na konkrétní oblasti, kte-

UKLIĎME ČESKO, UKLIĎME BOUZOVSKO

Denisa Haicová, DiS., zastupitelka obceJeřmaň

Doly

Olešnice

Bouzov

Podolí
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ré by potřebovaly uklidit. Bohužel naše příroda, díky 
níž žijeme, se sama neuklidí a mrzí mě, že jsme to my 
lidé co ji tak znečišťujeme. Můžete napsat i svoje návr-
hy kde je potřeba uklidit, budu ráda. Na adresu: deni-
sahaicova1@gmail.com 

Z celého srdce přeji příjemné prožití svátků vánoč-
ních plné pohody, klidu a porozumění a úspěšné vkro-
čení do nadcházejícího roku 2024.



ČOV

Vážení spoluobčané, sousedé,
rád bych se s Vámi podělil o informace a poznatky, kte-
ré jsem načerpal na specializovaném semináři firmy 
Kořenovky (www.korenova-cisticka.cz), který jsem na-
vštívil 29. 11. 2023 v Praze. Aktivity firmy zabývající se 
zadržováním vody v krajině (včetně sídel), hospodaře-
ním s vodou, koupacími jezírky – tedy tématy, které 
mne osobně velmi zajímají a baví, sleduji již více než 
2 roky a působí na mne velmi seriosním a profesionál-
ním dojmem. Jejich seminář zaměřený na kořenové 
čističky nebyl výjimkou.

Zaujalo mne, že přednášeli nejen „skalní přízniv-
ci“ kořenových čistíren, ale i odborníci z firem pro-
dávajících klasické domovní ČOV (např. Ing. Plotěný,  
www.asio.cz) tedy dalo by se říci konkurence (a silná 
a kvalitní: jejich ČOV máme shodou okolností osaze-
nu u nás v areálu zahradnictví). Vystoupil (kriticky!) 
dokonce i bývalý zaměstnanec státní zprávy, který měl 
kdysi povolování typů čistíren v gesci.

Velmi důležitým a podnětným jsem shledal i refe-
ráty několika starostů různě velikých obcí, kteří ote-
vřeně prezentovali své zkušenosti se stavbou kořeno-
vých čistíren (KČOV), nebo revitalizací starých. Včetně 
tvrdých dat, tzn. počtu připojených ekvivaletních oby-
vatel, rozpočtu původního, rozpočtu dotací, zda se po-
vedlo se do rozpočtu vejít, zda byl překročen, o kolik 
a proč, atd. Bylo osvěžující slyšet, tyto pozitivní příkla-
dy v dnešní době, kdy každý skuhrá, že práce je moc 
a peněz málo. Z vystoupení zastupitelů, majitelů čis-
tíren, jsem dával pozor nejvíce na Ing. Josefa Huška, 
starostu obce Sklené, neboť jeho obec tvoří 100 ekvi-
valentních obyvatel a chalupáři (z hlediska běžných 
ČOV velmi problémoví klienti, neboť dodávají svoje 
kaly velmi nepravidelně). Podobnost s naší obcí a je-
jími místními částmi (Hvozdečko, Kovářov) jistě vidíte 
sami. Dále uvádím postřehy, které mne překvapily na-
tolik, že jsem si je poznamenal:

– vývoj KČOV od doby, kdy byly instalovány a spuš-
těny první z nich neskutečně pokročil: dnes se bu-
dují tzv. vertikální KČOV, kdy čištěná voda protéká 
filtrem shora dolů. A to nejlépe pulsně. Na rozdíl 
od starých horizontálních systémů (voda teče měl-
kým jezerem osazeným kytičkami). Takovouto ČOV 
starého typu jsem mimochodem několikrát na-
vštívil a její více než 20 leté fungování konzultoval 
s Mgr. Radimem Machů (www.hostetin.veronica.cz). 
I takto zastaralá ČOV je funkční.

– kořenovky jakž takž fungují i při výpadcích el. ener-
gie

– vodu v kořenovkách nečistí rostliny tím, že by živi-
ny spotřebovávaly na výstavbu svého vlastního těla. 
Rozklad živin probíhá pomocí mikroorganismů, 
které kolonizují plochu filtru (štěrk). Funkce rost-
lin je okrasná, ale zejm. svými kořeny velmi účinně 
zvětšují plochu štěrkového filtru, který tak může ko-
lonizovat řádově více mikroorganismů. 

– je běžné revitalizovat horizontální ČOV starého 
typu nebo nevyužité, nepotřebné a obec hyzdící po-
žární nádrže na moderní vertikální KČOV, nebo tzv. 
hybridní KČOV, které kombinují vertikální i horizon-
tální filtraci.

– tyto hybridní KČOV odpovídají tzv. NDP (anglicky 
BAT, nejlepší dostupné technologie), což je důleži-
tý právní parametr při povolovacím procesu s vodo-
právním úřadem, změnách PRVKOK: tyto jsou, jak 
z vlastní zkušenosti víme, velmi zdlouhavé a fru-
strující.

– studie vhodnosti a vůbec typu odkanalizování, čis-
tičky, hospodaření se splaškovou vodou obce ve-
likosti Hvozdečka stojí cca 40.000. Její součástí 
je, několikeré šetření na místě samém,zpracování 
(variant) celkového návrhu hospodaření se splaš-
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kovou vodou, včetně rozpočtů jednotlivých vari-
ant. Dále prezentace a zdůvodnění navrhovaných 
řešení před zastupiteli obce a občany. Případné 
navazující dokumentace potřebné ke stavebnímu 
povolení, dotacím, atd. vyúsťující k prováděcí do-
kumentaci stojí pro 100 ekv. obyvatel (Hvozdečko) 
cca 500.000 Kč.

– jednou z mnoha agentur vyřizující dotace obcím 
je Grantex (součást Renomia Agro). Ve 4. kvartálu 
2024 je příjem žádostí na dotaci KČOV, kdy stát hra-
dí 70% realizačních výdajů, uznatelná je i stavební 
dokumentace.

– nově budované vertikální nebo hybridní KČOV ne-
zabírají moc místa: počítá se 2 m2 plochy čistírny na 
ekv. obyvatele.

– kořenovka snese balastní vodu (např. přívalové deš-
tě) a různé výkyvy (sezónnost nátoku kalů) – cha-
lupáři, Hrad. Většina (soukromých) horských hote-
lů v Rakousku, Itálii a v různých obtížných terénech 
a situacích je řešena kořenovkou

– lze napojit kombinovanou (splaškovou a dešťovou 
kanalizaci), včetně zachování stávajících septiků 
u jednotlivých domů

– vodné a stočné v obcích velikostně a povahově srov-
natelných s Bouzovem je 42,– + 36,– = 78,– Kč/m3

– „úřední spotřeba“1 EO (ekvivalentního obyvatele) = 
100 Lt vody/den

– ekonomicky se vyplatí mít oddělenou splaškovou 
a dešťovou kanalizaci. I přes počáteční vyšší nákla-
dy je pak provoz do 3 let (s dotací) do 5 let (bez do-
tace) řádově levnější. Nicméně kořenovka zvládá 
(na rozdíl od běžné čov) i kombinovanou kanalizaci 
typu Hvozdečko.

– s vodou, která spadne na moje pozemky si mohu 
dělat, co chci. Je na mně, jestli ji (hloupě) oddre-
nážuji a nechám odtéct bez užitku do kanalizace 
a dále do povodí Moravy (za všecko navíc tvrdě za-
platím), nebo ji zachytím a použiju na splachová-
ní, zalévání zahrady popř.zasáknu na vlastních po-
zemcích a tím přímo zlepším prostředí, ve kterém 
žiju

– kořenovky vypadají FAKT PĚKNĚ: vesnici zdobí, není 
třeba je umisťovat za nějaké clony z keřů a mohou 
se stát regulérním krajinným prvkem, cílem vychá-
zek a chloubou vesnice (viz. prezentované realiza-
ce na www.korenovky.cz, nebo realizace v zahraničí 
prezentované prof. Ing. Janem Vymazalem z České 
zemědělské University).

Vážení sousedé,

přeju Vám klidný a rozjímání plný advent.

Jan Holub,
zahradník a hospodář

ve Hvozdečku

ZPRÁVY Z BOUZOVSKÉ FARNOSTI

Slovo k adventu….
Drazí bratři a sestry v Kristu, milí spoluobčané.

Rok se s rokem sešel a my jsme opět na prahu ad-
ventu rozsvěceli vánoční stromy, účastnili se různých 
akcí, které nám mají připomenout, že se pomalu blí-
ží vánoční čas. Tento rok, po dlouhé době, můžeme 
prožívat tyto události k velké radosti dětí s pořád-
nou nadílkou sněhu. Ale vraťme se znovu k adventu 
a času, který nám dává možnost připravit se na osla-
vu narozenin Božího syna Ježíše Krista. Pro věřící je 
to však také připomínka, že tento Ježíš jednou zno-
vu přijde ve slávě, aby zúčtoval s člověkem. Klademe 
si otázku jaký bude ten soud, jaká budou jeho krité-
ria. Ježíš to říká jasně. Kritérium je kvalita života. Ti 
kdo žili dobře budou vzkříšeni k životu, ti kdo špatně 
k odsouzení. (srvn. Jan 5,25-29).

K čemu by nás tedy adventní čas měl především 
vést. K tomu, abychom měli napečeno, uklizeno, na-
koupeny dárky, prožívali tuto dobu ve stresu, jestli 
a jak to všechno stihneme? Myslím si, že to není hlav-
ní náplní této doby. Připravujeme se na oslavu naroze-
nin. Všichni, když jdeme na oslavu přemýšlíme, jaký 
dárek dáme především oslavenci. A tak otázka zní, co 
by mohlo Božské Dítě v jeslích potěšit. Jsou to mate-
riální dárky? O těch platí, že jednou pominou, ale co 
zůstává stále stejné je hodnota toho, co dáme dru-
hým. Když Ježíš hovoří o pokladu v nebeském králov-
ství, myslí na to co jsme nezištně udělali pro druhé. 
Sám říká: „Cokoliv jste udělali pro jednoho z těchto 

mých nejposlednějších bratří, pro 
mne jste udělali“ (Mt 25,40). Dárek 
je tedy jasný, učme se žít pro dru-
hé, udělejme něco pro ty nejbližší, 
aby poznali, že nám na nich záleží. Dárek je krásná 
věc, ale pokud k němu chybí láska je to jen předmět, 
který potěší na chvíli, ale pokud se s ním pojí milo-
vaná bytost, má trvalou hodnotu její lásky. Naříká-
me, že svět je kolem nás špatný, pojďme ho změnit. 
Snažme se být ve špatném světě dobří a naše staros-
ti o to jak dopadne poslední soud pominou. Budeme 
mít dost důkazů dobrého života naplněného láskou 
v těch, pro které jsme žili a obdarujeme každý den 
Krista v těch, kteří jsou kolem nás. Láska proměňuje 
lidská srdce a dává člověku naději na dobrý konec. 
To nakonec vyjádřili i klasici naší meziválečné scény 
Voskovec a Werich ve slovech písně:

„Život je jen náhoda... smrt je jako moře. Každý 
k moři dopluje, někdo dřív a někdo později. Kdo v ži-
votě miluje, ať neztrácí naději.“

Neztrácejme tedy naději, buďme naopak lidmi na-
děje pro tento svět a pokusme se jej změnit tím, že bu-
deme usilovat o změnu sebe ve jménu lásky. To Vám 
ze srdce přeji a klidný a radostný advent Vám ze srd-
ce přeji.

O. Metoděj



Požehnaný zbytek adventu

a krásně a v míru prožité Vánoce

Vám přeje 

Pastorační rada
bouzovské farnosti

Vánoční přání

Vánoční pořad bohoslužeb

Sobota 23. 12. 18:00 – Mše sv. s nedělní platností (ze 4. neděle adventní)

Neděle 24. 12.
Štědrý den

14:00 – Jesličková hra. Kostel sv. Gotharda.
 Účinkují místní děti

21:00 – Bouzov, půlnoční

Pondělí 25. 12.
Slavnost Narození Páně

  9:00 – Bouzov, mše svatá

Úterý 26. 12.
sv. Štěpán

  9:00 – Bouzov, mše svatá

Neděle 31. 12.
Sv. Silvestr

10:30 – Bouzov – mše sv. za arcivévodu Evžena

Pondělí 1. 1. 2024
Slavnost Matky Boží Panny Marie (Nový rok)

  9:00 – Bouzov, mše svatá

Neděle 7. 1. 17:00 – Radniční sál, Tříkrálový koncert

Neděle 24. 12. 2023  Jesličková hra
 Ve 14:00 hod v bouzovském kostele začínáme 
naše Putování do Betléma. Přijďte se podívat, jak to 
tehdy bylo, když se narodil Ježíšek. Poslechnout a za-
zpívat si známé koledy.A vyslechnout si vyhodnocení 
adventní soutěže.

Neděle 31. 12. 2023  Pozvánka na mši za arcivévodu Evžena
 srdečně zveme na mši svatou slouženou za arcivévodu Evžena, velmistra Řádu ně-
meckých rytířů, obnovitele hradu Bouzova a dobrodince přilehlého městečka.
Mše svatá se koná v neděli 31. prosince 2023 u příležitosti 69. výročí jeho úmrtí.
Mše svatá začíná v 10:30 hod.
Mši svatou doprovodí místní chrámový sbor. Zazní i koledy...
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Neděle 7. 1. 2024, 17:00 hod
– Tříkrálový koncert 
V Radničním sále zazní skladby v podání Zábřežské-
ho komorního orchestru:

Antonio Vivaldi: houslový koncert ze čtvera ročních 
období „Zima“
Adam Michna z Otradovic: Česká mariánská muzika
John Rutter: svita pro flétnu čembalo a smyčce
Karl Jenkins: Benediktus ze mše za mír

Dirigent: Milan Plodek
Sólisté: Alžběta Kolčavová, housle
Anna Kolčavová, soprán
Veronika Kolářová, příčná flétna

Bouzovský betlém
Srdečně Vás zveme ke zhlédnutí unikátního keramic-
kého betlému. Betlém je možno shlédnout v kostele 
sv. Gotharda po každé mši svaté. Je také možnost do-
mluvit individuální prohlídku přes paní Ulrichovou.

Tříkrálová sbírka 2024
V prvních lednových dnech roku 2024 bude opět pro-
bíhat Tříkrálová sbírka. Navštíví Vás koledníci s přáním 
požehnání do nového roku a s poselstvím, že s naroze-
ním Ježíše Krista máme naději navzdory všem nepříz-
nivým okolnostem našeho života. Svým darem pomů-
žete mnoha lidem v našem regionu tuto naději naplnit. 

Poděkování
V těchto dnech probíhá rekonstrukce elektřiny 

v kostele sv. Gotharda. Děkujeme všem, kteří ochotně 
přikládají ruce k dílu během brigád na úklidových pra-
cích po řemeslnících. 

V další fázi nás čeká rekonstrukce pohonů a za-
věšení zvonů plus elektrických rozvodů ve věži kos-
tela. Tyto se nacházejí taktéž v havarijním stavu. Je-
den zvon dokonce již i samovolně spadl. Bohudíky při 
svém pádu neponičil rozvody elektřiny a tak nedošlo 
k požáru. Na tento účel budeme pořádat sbírky. Prosí-
me o otevřenost vašich srdcí. Budeme vděčni za jaké-
koliv dary. Lubomír Macek ml.
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V úterý 24. 10. 2023 se uskutečnil 1. ročník 

národní soutěže Sportovní den mládeže s TAJV 

v Bouzově na venkovním multifunkčním sporto-

višti obce pro žáky ZŠ Bouzov a místní děti. Spor-

tovní akce TAJV v Bouzově patřila mezi 250 semi-

finálových turnajů v České republice. Účastníci 

turnaje se utkali v soutěžním pětiboji, který byl 

složen z fotbalu, florbalu, házené, frisbee a te- 

nisu.

Z celkového vítězství na turnaji se zaslou-

ženě radoval tým „Tyrkysáci“, který byl tvořen 

z členů Lukáš Haic, Michal Kolavík, Jakub Va-

řeka, Emilie Hutníková, Aneta Opluštilová 

a Štěpán Kučera. Finalisté postupového turna-

je v Bouzově získali vítězné medaile, upomínko-

vé diplomy a mnoho dalších sponzorských cen. 

Společně s oceněním obdrželi hráči z Bouzova 

nominaci na závěrečný šampionát, Národní fi-

nále v Kladně, který se bude konat 9. 12. 2023 

v Kladenské sportovní hale. Na Národním finá-

le budou postupující finalisté reprezentovat ze-

jména základní školu, obec Bouzov a Olomouc-

ký kraj.

Sportovní den mládeže s TAJV v Bouzově byl 

zrealizován za podpory obce Bouzov, Olomouc-

kého kraje a partnerů soutěže.

 Mgr. Jan Váňa

Organizátor soutěže

www.tajv.cz

SPORTOVNÍ DEN MLÁDEŽE

S TAJV V BOUZOVĚ



Hasiči bouzovského okrsku 

vás srdečně zvou na

OKRSKOVÝ
HASIČSKÝ  PLES

který se bude konat
v sobotu 27. ledna 2024,

začátek ve 20 hodin

v sále bývalé zemědělské společnosti  v Bouzově.

SDH Bouzov

pořádá

HASIČSKÝ PLES
v sobotu 17. února 2024

začátek ve 20 hodin

v sále bývalé zem. společnosti Bouzov

Hudba skupina MEFISTO.

Bohaté občerstvení a tombola!
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„Bohu ke cti, bližnímu ku pomoci, vlasti k rozkvětu“

SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů v Bouzově

VÁS ZVE NA

TRADIČNÍ
„ZIMNÍ“ POCHOD

SV. FLORIÁNA
Datum konání:       29. 12. 2023

Start:       od 8.00 hodin
Místo konání – start – cíl:       Radniční sál OÚ Bouzov

Něco k jídlu a pití: teplá polévka, guláš, pečené makrely, langoše,
 teplé nápoje, alko i nealko nápoje

Každý účastník jde na vlastní nebezpečí.
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SDH Bouzov

pořádá

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ PLES
s šaškem Viki

v pátek 16. února 2024 od 16.30 hod.

v sále

bývalé zem. společnosti 

Bouzov

Srdečně zvou pořadatelé.
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